

Minnesanteckningar Miljökommitténs möte 20 april 2023

Plats: Google Meets

Tid: 09.00 – 11.00

Närvarande: Bengt Hallberg, Stellan Stark, Jimmy Dominius, Carl Rönnow, Lotta Rosenberg, Bengt Fröberg, Hans Johansson, Stellan Dahlberg

Frånvarande: Peter Karlsson

1. Mötets öppnande

Hans öppnar mötet.

2. Val av sekreterare

Carl väljs till sekreterare.

3. Fastställande av dagordning

Dagordningen fastställs.

4. Föregående minnesanteckningar

Föregående minnesanteckningar läggs till handlingarna.

5. Bordet runt

Stellan D: Båtklubbar får tillsyn och anmodan om att XRF-mäta båtar i enlighet med Chalmers nya vägledning – som ännu inte är publicerad. GREFAB ställer nya krav på sanering av båtar på deras mark. Revision av vattenråd på Bohuskusten.

Stellan S: Styrelsemöte i GBF, fokus på att informera båtklubbarna om kommande regler bla avfallsmottagning och att en avfallshanteringsplan måste godkännas av kommunen. Därtill pågår arbete med att informera båtklubbarna inför varrustning

gällande säkerhet och miljö. Ny miljösamordnare i förbundet och en kartläggning pågår gällande vilka båtklubbar i förbundet som har miljösamordnare. Båtpryl bytar dag kommer snart. Hamnguiden 10 är ute och distribueras.

Lotta: Uppdateringar kring markföreningar. Möte med SMBF. Anmäld till kommande webinar – sjösäkerhet i nästa vecka och om hållbara drivmedel i maj. Fortsätter som Havstulpanobservatör.

Bengt F: Styrelsemöte på Karlskrona Marin – där finns en avancerad tvättanläggning där tvättvattnet cirkuleras. Vill försöka sprida kunskap om denna tvättanläggning till medlemmarna så att fler nyttjar den.

Bengt H: Det är fortfarande mycket snö. Vattenrådsexkursion där de ska bland annat kolla på ett marksaneringsarbete.

Jimmy: 6 båtklubbar i Järfälla har fått föreläggande om markprovtagning. De verkar inte få förlängd tid. Konsultföretag DanMag har lämnat offert för provtagning som klubbarna har anlitat. Provtagningsplan ska vara klar i maj. Dialog med Stockholms miljöförvaltning och idrottsförvaltning om vilken detaljnivå som krävs för att båtklubben ska upprätthålla en god egenkontroll.

Hans: US-internat mm.

Carl: XRF-projekt, planering Havstulpanvarning mm.

6. Avrapportering

- Revidering av handböckerna
 - o Carl och Peter tar fram ett första förslag till egenkontroll för fritidsbåtshamnar. Målsättning är att arbetet ska vara klart till årsskiftet.
- Arbetsgrupp markföreningar
 - o Arbetsgruppen har kommit till ett vägskäl. Antingen bara ta fram ett informationspaket till båtklubbarna alternativt ta fram ett helt paket som inkluderar ramavtal med konsulter för provtagning, analys mm?

- o Diskussion – Vad kan båtklubbarna ge oss för information? Järfälla högaktuellt och det vore bra med en kontakt för att se båtklubbens perspektiv.
- o Kommittén ense om att vi måste börja med ett informationspaket.

7. Tidigare bordlagda frågor

- a. Citat och bilder till Båtmiljö.se
- b. Öppet brev om information om känsliga bottnar i sjökort
- c. Tätare samarbete med juridiska kommittén
- d. Eko Marina

8. Sjäkort

- a. Debattartikel
 - i. Carl skickar som PDF.
- b. Debatt i riksdagen/motion om miljöinformation i sjökort
 - i. Debatt flyttades från 19 april till 10 maj.

9. Föreläggande och överklagande Vårby Nautiska Sällskap

Carl har hjälpt Vårby Nautiska Sällskap med att överklaga ett föreläggande från kommunen. Inväntar nu svar från länsstyrelsen.

Viktigt att förbunden meddelar sina medlemmar att ett föreläggande alltid kan överklagas – men det måste ske inom 3 veckor efter delgivning.

10. Offert processflöde markföreningar från Pigment

Carl har fått en offert från Pigment avseende hur ett processflöde för markföreningar kan inkluderas på hemsidan. Diskussion i kommittén som föredrar en budgetvariant detta år pga begränsad budget – men att kommittén

äskar medel för nästa år för att både kunna införliva processflödet samt julgranen på hemsidan.

Hans ska även höra med Lasse C om det finns utrymme detta år.

11. Mottagningsdirektivet

- a. Nya definitionen av hamn (länk)
- b. Dags för arbetsgruppen att sätta igång!
 - i. Carl hör med TS om hur arbetet med vägledningen till kommunerna går då det är viktigt att vi är överens om hur vissa undantag ska/bör tolkas.
 - ii. Carl kallar till arbetsgruppen till ett möte.

12. Övriga frågor

- a. Remiss vattenskoter
 - i. Remissen är på g, den ska vara klar den 17 maj.
- b. Uppdatering vikariat
 - i. Kansliet har tagit in en person på intervju.
- c. Havstulpanvarning med Skärgårdsradion
 - i. SMBF tar upp frågan på nästa möte den 25 april.
 - ii. Carl skickar över offerten.
- d. Sjösetta TBT-båt
 - i. Möte med Curt och Bengt 27/4 inför dialog med TS då frågan har blivit högaktuell.
- e. Havstulpanobservatörer
 - i. Carl mejlar ut information till kommittén för att locka nya observatörer samt till förbunden.
- f. Halvårsavstämning miljösamordnare
 - i. Preliminärt datum spikat till tisdagen den 30 maj kl 19:00
- g. Uppföljning Ocean Race – Östersjöns rättigheter

- i. Artikel i kommande nummer av Båtliv om Ocean Race
- ii. Kommittén är intresserad av att driva frågan om Östersjöns rättigheter. Projektplanering behövs och därtill en analys över tidshorisonten, vilka organisationer som kan vara intresserade mm.
- iii. Idén rimmar väl med kommitténs ambitioner att utvidga miljöperspektivet till att omfatta mer än bara den miljöpåverkan som fritidsbåtar har.
- iv. Arbetsgrupp
 1. Hans, Carl, Lotta och Jimmy
 2. Jimmy sammankallande

13. Nästa möte

- a. Onsdag 10/5 kl 09:00 – 11:00

14. Mötet avslutas

Hans avslutar mötet.